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EGYSZERŰSÍTETT JEGYZŐKÖNYV 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási Bizottsága 2014. 

január 20-án, hétfőn, 1500 órai kezdettel a Városháza 102-es termében megtartott üléséről. 

 

Jelen voltak: 

Fekete Péter, bizottsági elnök 

Koleszár Kázmér bizottsági tag 

Varga László, bizottsági tag 

Molnárné Czeglédi Cecília, bizottsági tag  

Szakadáti László alpolgármester 

Dr. Kovács András, jegyző 

Dr. Révész Zoltán, aljegyző 

Korbuly Klára, igazgató, Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskola 

Marx Árpád, igazgató, Biatorbágyi Általános Iskola 

Rack Ferencné, igazgató, Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Ált. Iskola, Biatorbágyi Német 

Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 

Hingyiné Molnár Ildikó, óvodavezető, Benedek Elek Óvoda 

Dobosy Gáborné, osztályvezető Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály 

Pénzes László, rendőr főtörzszászlós (1. napirendnél) 

Ihászné Pálfi Katalin, köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Fekete Péter köszöntötte a bizottsági ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság 

három fővel határozatképes. Javasolta, hogy a kiküldött napirendhez képest az ülés első 

napirendjeként az eredeti 6..pontot tárgyalják.  A bizottság a módosított napirendet három  

igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) egyhangúlag elfogadta. 
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Napirend: 

1) Az iskolába járással összefüggő parkolási lehetőségekről a Szily-kastélyban 

2) Az Oktatási Bizottság 2014. évi munkatervéről 

3) A polgármesteri hivatal szervezeti és működési szabályzatának módosításáról 

4) A képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatának módosításáról 

5) A nem önkormányzati fenntartású köznevelési intézmények támogatási 

rendszerének alapelveiről 

6) Az általános iskolák 2014. évi tanteremigényéről 

7) Az óvodaépítés lehetséges helyszíneiről 

8) A Fatshani Wing Chun Harcművészeti Sportegyesület kérelméről 

9) A Benedek Elek Óvoda nyári nyitva tartásáról 

10) A Benedek Elek Óvoda Pedagógiai Programjának módosításáról 

11) A Benedek Elek Óvoda intézményvezetői pályázatának elbírálásáról (zárt ülés) 

 

1. Az iskolába járással összefüggő parkolási lehetőségekről a Szily-

kastélyban 

Fekete Péter: A napirendi pont tárgyalásánál üdvözli Pénzes László urat. Az előterjesztés 

szerint a szülők kérvényezték, hogy a Szily-kastély gazdasági bejáróján keresztül a reggeli 

iskolába érkezéskor behajthassanak és ott parkolhassanak. Az előterjesztő ezt a megoldási 

módot nem támogatja, ezzel szemben azt javasolja, hogy a nem teljesen szabályosan 

kialakult földút-szerűséget, amit használnak most is,  ki kellene alakítani olyan átmenő 

forgalmú megállóhellyé, ahol ki lehet rakni a gyerekeket, és továbbmenni.  

Pénzes László: Megvizsgálták mind a három iskolaépület a parkolási, illetve közlekedési 

rendjét. A Szentháromság téren a kollégák nem találtak semmi problémát. A torbágyi épület 

környékén kisebb fennakadások voltak, a szülők, vagy az ott lakók panaszkodtak. A Szily-

kastélynál a polgárőrséggel közösen kép- és videó felvételeket készítettek, illetőleg a 

térfigyelő kamera segítségével dokumentálták a gépkocsik mozgását. Az egésznek a lényege, 

hogy a Szily-kastélynál a parkolási gondokat maguk a szülők okozzák. Nincs parkolási 

probléma, nincs parkoló hiány. Lustaság van. Az iskolától a Szentháromság tér felé valóban 

zsúfoltak a parkolók, de van parkoló. Lefelé viszont az Uray Géza út felé üresek a parkolók 

reggelente. 100 métert senki nem hajlandó lesétálni, hanem inkább odatömörül az iskola 

környékére, és ezzel saját magukat is veszélyeztetik. A közútkezelőt is meg fogják keresni a 

helyzet rendezése érdekében. Véleménye szerint szülői értekezlet keretében kellene ezt a 

szülőknek elmondani, hogy amit ők ott csinálnak, az nem teljesen szabályos, sőt teljesen 

szabálytalan némelyik szülő. Az iskolán belüli parkolást azért nem támogatják, mert a 

megfordulást nem lehet biztosítani bent.  

Fekete Péter: Megkapta a város a jogerős másodfokú építési engedélyt az új iskola 

építésére, ami magában foglalja a bontásra kijelölt épületek bontási engedélyeit is. Tehát ha 

eddig nem is tudott megindulni az építési és a bontási munka, most már remélhetőleg ez 

nagyon rövid időn belül megtörténik. Már csak ezért sem lesz alkalmas ez a gazdasági bejáró. 

Akár a megfordulás, akár a kapu szélessége is kérdésessé teszi, hogy ott egyidejű, kétirányú 

forgalom bonyolítása azon a kapun mennyire lehetséges. 

Korbuly Klára: Szeptembertől még ötosztálynyi gyerek fog ott tanulni. Tehát még ötször 

minimum húsz fővel kell számolni a reggeli és a délutáni időben. Nem biztos abban, hogy 

jövőre elegendő lesz a parkolóhely. A gazdabolt előtt már kitették a táblát, hogy ott sem lehet 
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megállni, érthető módon, mert a vendégforgalmat akadályozzák. A reggeli, meg a délutáni 

"elvivős" és "értemenős" időszakban én többször járt arra, kaotikus a helyzet.  

Fekete Péter: Úgy tudja, hogy a Szily-kastély udvarába komoly parkolómennyiség van 

tervezve, ezért azt javasolja a bizottságnak, hogy az "A" határozati javaslatot támogassa, 

annak érdekében, hogy ennek a megoldásnak a tervezése induljon el. És, ha még utána is, 

vagy parkolószűke van, akkor el lehet gondolkodni, hogy kell-e az utcán további parkolókat 

létesíteni. Akkor majd megkérik közútkezelőt, szabályozza pontosan, hogy hol lehet megállni 

és hol nem.  

Marx Árpád: Tulajdonképpen fél óráról vagy még szűkebb időtartamról van szó, tehát az, 

hogy a gazdasági bejáraton nem lehet behajtani és ott nem lehet megfordulni, ezt a szülőknek 

nem fogják tudni elmagyarázni, mert ott voltak a helyszínen és megnézték. Ahhoz, hogy a 

jövő évet el tudják indítani, a két harmadik osztályt, aki jövőre negyedikes lesz, át szeretné 

telepíteni a Szily-kastélyba. Ez ötvenhárom gyereket jelent, plusz terveznek körülbelül 80-90 

gyereket oda felvenni, elsősöket, és jelenleg vannak ott száz-hatvanheten, tehát így összesen 

jócskán kétszáz fölött vagy inkább háromszáz körülire nő az a gyerek létszám, aki abban az 

épületben kell, hogy mozogjon. Ennyi gyereknek az odaszállítása, ha most húsz autó, akkor 

az jövőre biztos negyven vagy még több, és az a negyven autó fél óra alatt onnan lepörög. Az 

első osztályosoknak, akik a nyugati szárnyban vannak, azoknak kellene megengedni, hogy 

felhajtsanak a főbejárat elé és a második osztályosokat beengedni, mert ők meg hátulról 

tudnák megközelíteni az ő épületrészüket. Nagyjából egyforma a két távolság, de 

mindenképpen jónak látná hogy a gazdasági bejáratot egy fél órára megnyissák reggel.   

Pénzes László: Ha a szülők betartják az általuk javasolt közlekedési rendet, akkor léphetnek 

eggyel följebb és akkor adják meg annak a lehetőségét, hogy bemenjenek az udvarra. 

Ugyanis, ha ott bármilyen baleset, károkozás bekövetkezik, az önkormányzatot is felelősség 

terheli majd. Minden a szülők a fegyelmezettségén múlik.  

Korbuly Klára: Nem lehet elbagatellizálni a parkolóhely hiányt, mert reggel még lehet, hogy 

megoldás ez, hogy kiteszem, kinyitom az ajtót, és kiugrik a gyerek, de visszafele, az elsős, 

másodikos, harmadikos gyerekért is be kell menni az anyukának, tehát kénytelen leparkolni, 

nem működik ez, mert a gyerek nem állhat ki öt órakor, vagy négykor, vagy bármikor a 

kapuba, hogy majd jön anya, és majd beugrom az autóba, tehát délután problematikusabb a 

dolog.  

Fekete Péter: Az új iskolához százas nagyságrendben van parkoló tervezve. Annak 

megvalósulásáig jó lenne megcsinálni ezt az önszorgalomból kialakított szerviz utat egy 

rendes parkoló sávvá. Biztos, hogy sokat fog használni. Javasolja, hogy a bizottság 

támogassa, hogy ezt indítsa el a hivatal, és akkor ennek a tapasztalatait felhasználva 

gondolják majd át, hogy az udvarban való parkolás hogy alakul. Egyébként szeptemberre 

kiderül, hogy az egész építkezés milyen fázisba kerül.  

Dobosy Gáborné: Ezt a gyorsparkoló kirakó sávot akár idén meg tudnák csinálni. Fontos 

tudni, hogy ez eléri a közbeszerzési értékhatárt, azaz plusz három hónapot rá kell számolni a 

kivitelezésre. Ha idén egy szakasz elkészül, és hogyha látják már, hogy az új iskola építési- 

bontási munkái milyen ütemben zajlanak, mert az is befolyásolja ott a kihajtószakaszt, akkor 

érdemes gondolkodni a kinti parkolók további építéséről. 

Marx Árpád: Pénzes László azt mondja, hogy húsz autóról van szó, a szülőknek egész 

biztos, hogy jóval magasabb szám jut eszébe. Fel kéne mérni a valóságos igényeket. Tehát a 

egy egyszerű kérdőívet haza kell küldeni a családoknak, amin megkérdezik azt, hogy milyen 

módon jár a gyermekük iskolába, kívánnak-e parkolni az iskola környékén. 



4 

 

Pénzes László: Nagyon szívesen elmenne minden szülői értekezletre, és elmondaná az 

aggályokat  

Fekete Péter: Javasolja, hogy a bizottság fogadja el a határozati javaslatot az alábbi 

kiegészítésekkel:  

1. Ideiglenes jelleggel legyen megengedett a szülők által javasolt belső parkolás 

2. A rendőrség szülői értekezleten adjon tájékoztatást a parkolási rendről 

3. A gépkocsik által kialakított „ösvény” nyomvonalán létesüljön szabályos út a 

domboldalon. 

4. Készüljön teljes forgalomtechnikai terv a Szily-kastély környékére, tekintettel a 

közeljövőben megvalósuló óvodai és iskolai fejlesztésekből adódó 

létszámnövekedésre. 

A bizottság 3 igen szavazattal (három fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) az előbb 

ismertetett javaslatot és az előterjesztés határozati javaslatát egyhangúlag támogatta.  

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

1/2014. (I. 20.)OB sz. határozata 

Az iskolába járással kapcsolatos parkolási lehetőségekről a Szily-kastélyban 

 

A bizottság a Szily-kastélyban az iskolába járással összefüggő parkolási lehetőségekről 

szóló előterjesztést megtárgyalta. 

A Biatorbágyi Szülői Szervezet kérelmét a Szily kastély területén belüli parkolásra 

vonatkozóan nem támogatja. 

A Szily-kastély főbejárata melletti területen közútkapcsolatra, út- és (gyors)parkoló építésre 

építési engedélyezési tervek elkészítését és hatósági engedélyezését támogatja az alábbi 

kiegészítésekkel: 

1. Ideiglenes jelleggel legyen megengedett a szülők által javasolt belső parkolás 

2. A rendőrség szülői értekezleten adjon tájékoztatást a parkolási rendről 

3. A gépkocsik által kialakított „ösvény” nyomvonalán létesüljön szabályos út a 

domboldalon. 

4. Készüljön teljes forgalomtechnikai terv a Szily-kastély környékére, tekintettel a 

közeljövőben megvalósuló óvodai és iskolai fejlesztésekből adódó 

létszámnövekedésre. 

 

2. Az Oktatási Bizottság 2014. évi munkatervéről 

Fekete Péter: Az ülésre megérkezett Rack Ferencné és Molnárné Czeglédi Cecília, akik előre 

jelezték, hogy hivatalos elfoglaltság miatt később érkeznek. Így már haladhatnak az eredeti 

napirendek szerint. Amennyiben a kiküldött bizottsági munkatervvel kapcsolatban senkinek 

nincs észrevétele, kérdése, javaslata, felteszi szavazásra a határozati javaslatot. 

 

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

egyhangúlag elfogadta az Oktatási Bizottság 2014. évi munkatervét. 
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Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

2/2014. (I.20.)OB sz. határozata 

Az Oktatási Bizottság munkatervéről 

A bizottság az Oktatási Bizottság munkatervét a jegyzőkönyv melléklete szerinti tartalommal 

elfogadta.  

 

3. A polgármesteri hivatal szervezeti és működési szabályzatának 

módosításáról 

Szakadáti László: Az előterjesztés, amelyik kiküldésre kikerült, az sok változást tartalmaz. 

Ezeket változatlanul hagyva, bizonyos kiegészítéseket javasol. 

Fekete Péter: Kiemel néhány olyan javaslatot, ami kifejezetten a szakbizottság munkájával 

kapcsolatos. Mindjárt a második pontnál, a referens személyre vonatkozó résznél szerepel 

egy új meghatározás. A korábban egy kicsit bizonytalanság volt a bizottsági 

jegyzőkönyvvezető meg egy szakterületi referens besorolása vagy munkaköre körül, mert 

néhány esetben ez egybe is esik, tehát pl. az oktatási bizottság esetén a bizottsági 

jegyzőkönyvvezető egyben az oktatás, mint terület referense is a polgármesteri  hivatalon 

belül és van egyébként olyan bizottság, akiknek van jegyzőkönyv vezetője, de az nem 

szakreferense annak a területnek. Fontos, hogy ez a funkció, a hivatali SZMSZ-ben is 

elváljon, mert ennek a ciklusnak az egyik nagy eredménye hogy azáltal, hogy oktatási 

referens került főállásban a hivatalba, ez a terület is méltó módon képviselve van. Ilyen 

érdekes pont lehet még a beruházási és vagyongazdálkodási osztály feladatairól szóló rész 

kiegészítése, ami pontosan azokat a feladatokat tartalmazza, hogy a város hogyan gondozza 

a tulajdonában lévő épületeket. Ez az oktatási szempontjából azért is érdekes, mert mind az 

óvodának, mind az iskolának, mind a művészeti iskolának otthont adó épületekről van szó. 

Cél, hogy ezeknek a karbantartási és fenntartási munkái kidolgozottabb rendszer szerint 

történjenek. A módosító javaslat a városgondnokság munkáját egész pontosan leírja. Tehát a 

bizottság előtt fekszik az előterjesztés, a hivatal részéről, illetve polgármester úr részéről, és 

ehhez tett alpolgármester úr az itt a most kiosztott anyagban néhány pontban egy-két 

bekezdésnyi vagy gondolatnyi módosítást. Tehát először arról szavazzon a bizottság, hogy 

támogatja-e a az alpolgármester úr javaslatát, illetve második körben azt, hogy támogatja-e a 

bizottság az egész SZMSZ módosítást.  

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) Szakadáti 

László alpolgármester úr helyben kiosztott módosítási javaslatait egyhangúlag támogatta.  

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a polgármesteri 

hivatal  SZMSZ-ének módosítását az alpolgármester úr módosításaival együtt egyhangúlag 

támogatja. 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

3/2014. (I. 20.)OB sz. határozata 

A polgármesteri hivatal szervezeti és működési szabályzatának módosításáról 

A polgármesteri hivatal szervezeti és működési szabályzatának módosítását - kiegészítve a 

Szakadáti László alpolgármester úr által pótanyagként beterjesztett és a bizottság által 

támogatott javaslatokkal- az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal a bizottság 

támogatta.  
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4. A képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatának 

módosításáról 

Szakadáti László: A képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatához elkészített 

módosítási javaslatok támogatást kéri.  

Dr. Révész Zoltán: A módosítási javaslatok áttekintése és a dokumentumba illesztése a 

képviselő-testület üléséig  megtörténik. 

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a képviselő-

testület szervezeti és működési szabályzatának módosítását az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslatot Szakadáti László alpolgármester módosítási javaslataival kiegészítve 

egyhangúlag támogatta. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

4/2014. (I. 20.)OB sz. határozata 

A képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatának módosításáról 

A képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatának módosítását - kiegészítve a 

Szakadáti László alpolgármester úr által pótanyagként beterjesztett és a bizottság által 

támogatott javaslatokkal- az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal a bizottság 

támogatta.  

 

5. A nem önkormányzati fenntartású köznevelési intézmények támogatási 

rendszerének alapelveiről 

Fekete Péter: Maga az ötlet már a tavalyi évben is fölmerült, hogy legyen kidolgozva 

valamilyen támogatási rendszer, tehát annak ellenére, hogy ezek az intézmények nem a 

város fenntartásában működnek, a város továbbra is felelősséget érez azért, hogy itt minél 

magasabb szakmai színvonalon folyjon a munka, és ehhez szeretne anyagi forrásokat is 

biztosítani. Ennek próbálják meg megtalálni a módját.  

Ihászné Pálfi Katalin: A Budakeszi Tankerületnél tett látogatása alkalmával azt szerette 

volna tisztázni, hogy közelebb került-e az új rendszer ahhoz, hogy a fenntartói és működtetői 

finanszírozási kötelezettségeket elválasszák egymástól. Sajnos még mindig elég nagy a 

bizonytalanság a rendszerben, illetve a KLIK-nek még nincsen költségvetése, tehát az 

intézmények sem tudják, hogy erre az évre konkrétan mekkora keretből fognak tudni 

gazdálkodni. Sok olyan igénytípusra, amik szerepelnek az intézményi kérelmekben azt 

mondták, hogy ha van rá pénz, akkor mehet, ha nincs, akkor nem. Tehát nem elvi alapon fog 

zajlani a finanszírozás, hanem a rendelkezésre álló pénzösszeg szerint. Viszont nagyon sok 

tételnél azt a tájékoztatást kapta, hogy magának az intézménynek kell rangsorolnia, tehát 

hogyha kap egy keretösszeget, azon belül rangsorolnia kell, hogy versenyt rendez, kirándulni 

viszi a fél iskolát vagy az egészet, tehát, hogy ez a az intézményvezető, illetve a nevelő 

testület szakmai felelőssége. Még egy nagyon fontos dolog elhangzott, nevezetesen, hogy az 

erdei iskolákra, kirándulásokra és nyári táborokra pályázati rendszer fog megnyílni. Tehát nem 

biztos, hogy érdemes oda pénzösszegeket csoportosítani, ahol két hónap múlva megnyílik 

egy pályázati lehetőség, és az intézmények fognak tudni pályázni. De sajnos időeltolódásban 

van az önkormányzat a fenntartóhoz képest, a működtetőnek ez a kérdés most fontos, viszont 

az erre vonatkozó szabályok, pályázati kiírások még nem jelentek meg. Türelmet kértek 

ezeknek a kérdéseknek az eldöntésére. Ugyanakkor talán az előterjesztésből is kiviláglik az, 

hogy javasolja az intézmények támogatását. Az eredeti pályázati kiírással szemben, vannak 
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módosítások, belekerültek olyan kérések, olyan megpályázható területek, amikre tavaly nem 

került figyelem. Érdemesebb inkább azokra a célokra kiírni a pályázatot, amik megjelentek 

most a benyújtott intézményi kérelmekben. Tehát itt a versenyeken való részvétel például 

eléggé hangsúlyos problémának tűnik, meg az erdei iskola, a tanulók szociális alapon való 

támogatása ezeken az iskolán kívüli programokon való részvétel érdekében. Tehát ezért a 

tavalyi kiíráshoz képest átalakultak azok a pontok, amiket én javasol idén megpályázhatóvá 

tenni. Ezt a pályázatot a tervek szerint évente eltérő tartalommal is ki lehet írni, az éppen 

aktuális igényeknek, szükségleteknek megfelelően. Számításai szerint úgy kb. 8-8,5 millió 

forint kellene a pályázat megvalósításához. 

Koleszár Kázmér: Azt javasolja, hogy mindenképpen ezt a pályázati rendszert indítsa el az 

önkormányzat. Legfeljebb olyan kitétellel, hogyha időközben megnyílik országos pályázati 

lehetőség, akkor az önkormányzat csak akkor biztosítja a pénzt, hogyha a KLIK-től nem jönne 

erre a célra finanszírozás.  

Fekete Péter: Semmiképpen sem kellene késlekedni, már csak azért sem, mert a jövő 

hónapban költségvetést fog alkotni a testület és a pályázati célokhoz szükséges forrást már 

ott biztosítani kell. Az előzetes kalkuláció alapján ez legalább egy tízmillió forintos keret. 

Felhívja a figyelmet, hogy, itt a pályázati kiírás kapcsán van egy táblázat, ahol melyik 

intézménytípus, milyen pályázati témára pályázhat, és hétféle téma van, de csak hat oszlop. 

Javítani kellene.  

Marx Árpád: Továbbra is az a véleménye, hogy miután sok bizonytalanság van ebben az 

egészben, egy egyszerű tartalék keret kellene, ami szükség szerint kiosztható. 

Fekete Péter: A két megoldás kombinálható. Egyrészt, lehet a pályázat befogadása 

folyamatos az év során, másrészt a keret felosztható úgy is, hogy legyen egy induló hányad, 

amit odaítélünk programokra illetve legyen egy tartalékkeret az év közben keletkező 

igényekre. Tehát semmiképp sem kellene az év elején az összes pénzt kiosztani, de azért az 

is fontos, hogy legyen egy olyan pályázat, amivel egy kicsit megmozgatják az iskolákat is, 

meg azon belül a pedagógusokat is.  

Dr. Kovács András: Ez alapvetően költségvetési kérdés, amit Marx Árpád is fölvetett és 

elnök úr is mondott. Az nagyon fontos, hogy ha most a pályázat elveiben meg tud állapodni 

a  bizottság és javasolni tudja, akkor a testület ki tudja már írni. Tavaly rengeteg olyan 

pluszkérelem érkezett, amelyeket próbál ez a pályázat becsatornázni, egyrészt azért, hogy 

mindenki azonos feltételekkel tudjon ezekből a feladatokból részesülni, meg ezekbe a 

feladatokba adott pénzekből részesülni, másrészről pedig idejében megtörténjen az erre való 

felkészülés az önkormányzat lássa azt, hogy ki milyen feladatra pályázik. Az összeg 

természetesen kérdéses, de ha a költségvetésben erre forrást talál a testület, akkor 

mindenképpen célszerű kiírni ezt a pályázati részt, azon belül meg  lehet gondolkodni, hogy 

ettől függetlenül tart-e még  fenn olyan lehetőséget magának a testület, hogy emellett egy 

tartalék keretet biztosít. Meglátása szerint ezek a feladatok nagyrészt úgy lettek elkészítve és 

a pályázat is úgy került kiírásra, hogy idén és a tavalyi évben felmerülő plusz igények 

mindegyike kezelhető lehessen. Tehát figyelt arra a hivatal, hogy a pályázat lehetőleg mindent 

lefedjen, ha mégsem, akkor természetesen költségvetési kérdés az, hogy mondjuk egy 

tartalékkerettel ezeket az igényeket is ki lehessen elégíteni.  

Fekete Péter: Felhívja a figyelmet arra, hogy a határozati javaslat tartalmaz egy második 

pontot, amelyben a két nem állami fenntartású intézmény, tehát a Református Általános Iskola 

és a Magyar Műhely Alapítvány Iskolájával kötött közoktatási szerződés felülvizsgálatát kéri a 

hivatal. Ezekben a szerződésekben vannak olyan megfogalmazások és szabályzók, amik a 
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jelen körülmények között már nem helytállóak. Kéri, hogy erre a második pontra is 

figyelemmel szavazzon a bizottság.  

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a határozati 

javaslatot egyhangúlag támogatta.  

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

5/2014. (I. 20.)OB sz. határozata 

A nem önkormányzati fenntartású köznevelési intézmények támogatási 

rendszerének alapelveiről 

A bizottság a nem önkormányzati fenntartású köznevelési intézmények támogatási 

rendszerének alapelveiről szóló előterjesztést megtárgyalta.  

Támogatja, hogy az intézményfenntartókkal és az intézményvezetőkkel egyeztetett pályázati 

rendszer keretében önkormányzati támogatásban részesülhessenek az intézmények. 

Támogatja a rászoruló tanulók szociális jellegű támogatását egyes iskolai kirándulásokon, 

táborozásokon való részvételük biztosításához.  

A bizottság a körülmények jelentős változása miatt szükségesnek tartja a Biai Református 

Általános Iskolával és a Mezőörsi Magyar Műhely Alapítvánnyal kötött közoktatási és 

ingatlanhasználati szerződések felülvizsgálatát.    

 

6. Az általános iskolák 2014. évi tanteremigényéről 

Fekete Péter: A közelgő beiratkozás előkészítése érdekében kérte az anyagot a bizottság 

elé. Ebből látható, hogy a korábbi döntéseknek megfelelően zajlanak a tanterem-felújítási, 

bővítési munkák. Azt, hogy melyik iskola hány tanulócsoport indíthat, az önkormányzattal 

egyeztetve a fenntartó fogja eldönteni. Mivel a tantermeink száma és az iskolaépületekben 

való elhelyezkedése kötött, jó lenne egy előzetes becslés alapján, az intézményvezetők 

bevonásával kialakítani egy jó struktúrát. Ha az alapítványi iskola idén leköltözik a Sándor-

kastélyba, a Karinthy utcai épület kicsit jobb helyzetbe kerül, viszont a Szentháromság téren 

alakul ki az az állapot, ami eddig odafent volt, nevezetesen, hogy három iskola osztozik egy 

épületen. A tapasztalat megmutatta már, hogy ez nem csak osztálytermek biztosítását 

követeli meg, hanem az iskolák ügyviteli feladatai számára is kell helyiségeket biztosítani. 

Marx Árpád: Valóban egyetlen egy ilyen kényes kérdés lesz majd megint, az iroda-kérdés. 

Mert tanterem szempontjából a megoldás megvan. Amennyiben a Szily-kastély 

keresztszárnya elkészül, és ott két-három tanterem kialakításra kerülhet, mert úgy helyben, 

tehát négyzetméterre biztosan elfér, akkor meg tudjuk oldani ezt a problémát.  

Dr. Kovács András: Az előterjesztés is tartalmazza, hogy a tervezési szerződések aláírásra 

kerülnek ezen a héten, és a tervezést alátámasztó falkutatások február hónapban 

megtörténnek, ezután gyakorlatilag a tervek el tudnak készülni, és onnantól a kivitelezés a 

tanév végeztével el tud kezdődni, tehát én azt gondolom, hogy még épp időben vagyunk.  

Dobosy Gáborné: A falkutatások mindig arra az adott engedélyezési szakaszra készülnek és 

annak is van egy külön engedélyezési eljárása, de ez párhuzamosan megy mindig az 

engedélyes tervvel, tehát itt a tervező és a falkutató együtt dolgozik.  
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Fekete Péter: A bizottság részéről megköszöni a tájékoztatót, illetve, határozatot és a 

következő bizottsági ülésig ezeket az osztályelhelyezésekkel kapcsolatos egyeztetéseket 

megpróbálják lefolytatni.  

  

7. Az óvodaépítés lehetséges helyszíneiről 

Szakadáti László: Jelenleg 22 óvodai csoport van, és körülbelül 30-31-re lenne szükség 

összesen. De a 22-ben benne van az a három konténercsoport is, amelyik a Sándor-kastély 

területén van, tehát ha azokat levonva belőle, akkor durván tíz, tíz-tizenkét csoportra van 

szükség. Három helyszín tűnt megvalósíthatónak, az egyik az a CBA fölötti területen. Fábián 

Istvántól kértek ajánlatot a telekre, óvodatelekre. Ő adott egy igen magas, 132 millió forintos 

ajánlatot 4500 négyzetméteres telekre, úgy érezték, hogy nagyon drága. A másik terület a 

Szent László utcai óvoda, amelyik egy régi hagyományos házban levő, három csoportos 

óvoda. Ott jelentkezett a szemből állva jobb oldali szomszéd, hogy eladná. Ez az ár sem volt 

kevés, és úgy látták, hogy ennek - még beépítési terv nélkül - hogy ennek egy csoporttal való 

bővítése és az átépítése, ennek a kis résznek, tehát eggyel növelné az óvodai csoportok 

számát hát igen drágába kerülne, mert egyrészt meg kell venni azt az épületet, házzal, 

másrészt átalakításokat kell végezni, és fontos még a baloldali szomszédnak is a viszonya, 

aki közölte szóban, hogy most ugyan nem szándékozik még eladni, de attól függ, de lehet, 

hogy 1-2 év múlva meggondolja magát. Emiatt szerepel az előterjesztésben, hogy ide 

készüljön egy olyan beépítési terv, amelyik az egyik szomszéd, illetve ha a másik szomszéd 

belép, akkor a másik szomszéd telekkel együtt megnézi, hogy mi hozható ki ebből a 

területből. Ennek a beépítési tervnek az lenne a lényege, hogy kellő pontossággal lehet jósolni 

a jövőt, hogy összességében ebből a területből mit lehet majd kihozni.  valódi bővítésként. És 

a harmadik terület az a Szily kastély és a református templom közötti terület. Korábban a 453-

as helyrajzi számú telket vásárolta meg az önkormányzat a Szily-kastély és a templom közötti 

terület közül, ami közvetlenül a kastélyhoz tartozik, és aztán össze is vontuk a kastéllyal. És itt 

van a 454-es, a következő. Egyeztetések folytak a református közösséggel azért, mert 

korábban szó volt arról, hogy nekik is vannak itt óvoda építési ambícióik. Megegyezés 

született abban, hogy a terület kellő kihasználása érdekében az lenne a legcélszerűbb, ha az 

önkormányzat venné meg a 454-es helyrajzi számú telket.. Az együtt a kettővel 5200 

négyzetméter, amelynek a kertje körülbelül 3000 négyzetméter. Ez látható szintén egy 

vázlaton és erre a kert részre lehetne készíteni egy, a főépítész szerint egy 5-6 csoportos 

óvodát, ami önkormányzati óvoda lenne, és a református közösség pedig kialakíthatna egy, a 

templommal szemben levő 201/3-as helyrajzi számú telken, illetve a mögötte lévő 201/2-esen, 

ha azt megveszi, együtt kialakíthatna egy három csoportos óvodát, amelyik a református 

oktatáshoz, mint kiscsoport, középső és nagycsoport illeszkedne felmenő rendszerben. Végső 

soron megegyezés született ebben. Még szó van arról, hogy az általuk már megvásárolt 

telket, ami közvetlenül a templom mellett van, az így számukra már úgymond fölöslegessé 

válna, hiszen az önkormányzati telek közelében lenne, esetleg az önkormányzat 

megvásárolhatja. Ez a 455/1-es telek. Ez mintegy forrást biztosítana számukra az ő 

telekvásárlásukhoz, így kialakulhatna az, hogy ezen a területen akkor létrejönne az 

önkormányzati 6 meg az református 3 csoporttal összesen 9 csoportnyi óvodakapacitás. 

Koleszár Kázmér: A református közösség óvodaépítési szándéka, egy olyan út, amin 

érdemes továbbhaladni, mert ha ők záros határidőn belül óvodát tudnak építeni, az az egész 

város kapacitás gondjain enyhít, hiszen abba az óvodába is biatorbágyi gyerekek fognak járni.  
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Fekete Péter: Javasolja, hogy ezt a határozatot úgy fogadja el a bizottság, hogy ezeket a 

lépéseket támogatja és kéri, hogy a további tárgyalásokat minél hamarabb folytassák le. 

Fontos, hogy kész tervvel rendelkezzenek, ha esetleg itt pályázati források vagy bármi más 

megnyílik.  

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál)  

egyhangúlag támogatta az előterjesztés határozati javaslatát. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

6/2014. (I. 20.)OB sz. határozata  

Az óvodaépítés lehetséges helyszíneiről 

A bizottság megtárgyalta az óvodaépítés lehetséges helyszíneiről szóló előterjesztést. Jó 

iránynak tartja a református közösséggel való együttműködés kialakítását az óvodai kapacitás 

biztosításában. Annak ellenére, hogy a határozati javaslatban nem szerepelnek árak, a 

tárgyalások mielőbbi folytatása érdekében a bizottság a határozati javaslat valamennyi pontját 

támogatta. 

 

8. A Fatshani Wing Chun Harcművészeti Sportegyesület kérelméről 

Fekete Péter: Volt egy olyan megkeresés a sportegyesület részéről hogy a Szily-kastélyban 

lévő tornaterem melletti volt kazánház épületét szeretné sport célokra   hasznosítani, aminek 

alpolgármester úrtól származó információk szerint elég sok akadálya van.  

Szakadáti László: Míg egy elhanyagolt épület volt, ami senkinek nem volt a látókörében, de 

most már ott van, mert meg van nevesítve az építési engedélyen, mint bontandó épület. Tehát 

most már nem ez a helyzet, ezért most már nem érdemes felújítani. 

Fekete Péter: A tornaterem mellett viszont van egy másik, nem bontható és nem bontandó 

hosszú épület, amiről Marx Árpád beszélt, hogy akár ideiglenes jelleggel az ottani 

iskolásoknak valamilyenféle sportolási lehetőséget  lehetne benne biztosítani. Ha erre van 

mód, megfontolandó, hogy tanítási időn kívül akár ez a sportegyesület is használhassa. 

Szakadáti László: Ez, a tornaterem lábánál álló épület, merőleges a Szily-kastélyra,  elég 

cudar állapotú a teteje, körülbelül 200 négyzetméteres, aljzattal, nyers falakkal, rajta átmenő 

gázvezetékkel. Ebből nyilvánvalóan nem csak lehet, hanem előbb-utóbb kell is valamit 

csinálni, mert most csak ázik. Raktárnak használja a városgondnokság. , Az a kérdés csak, 

hogy lesz-e rá költségvetési fedezet, most a Szily- kastély és egyéb feladatok mellett ennek is 

a felújítására.  

Fekete Péter: Más javaslat nem lévén az "A" határozati javaslatról kéri a bizottság 

véleményét. 

A bizottság 4 igen szavazattal, (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) egyhangúlag 

nem támogatta a Szily-kastélyban álló, bontásra ítélt kazánház hasznosítását, ezért az "A" 

határozati javaslat elfogadását javasolja  a képviselő-testületnek.  
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Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

7/2014. (I. 20.) OB sz. határozata 

A Fatshani Wing Chun Harcművészeti Sportegyesület kérelméről 

A bizottság megtárgyalta a Fatshani Wing Chun Harcművészeti Sportegyesület kérelmét. 

Mivel időközben megérkezett a Pest megyei Kormányhivatal határozata, amely tartalmazza az 

érintett épület bontásáról szóló jogerős határozatát, megállapította, hogy a kérelem 

okafogyottá vált. A bizottság az „A” határozatai javaslatot  támogatta.  

 

9. A Benedek Elek Óvoda nyári nyitva tartásáról 

Hingyiné Molnár Ildikó: Nincs olyan időszak, amikor az összes óvoda egyszerre zárva 

lenne, mivel a jogszabályok előírják, hogy folyamatosan biztosítani kell az óvodai ellátást az 

egész nevelési év során, ami az augusztus harmincegyedikével zárul. A korábbi évek 

gyakorlatának megfelelően  lett ütemezve az óvodák nyári zárása, oly módon, hogy minden 

település részen, Bián és Torbágyon is legyen nyitva egy-egy ügyeletes óvoda, ami fogadja a 

másik óvodákból érkező igényeket is.  A Legóvár óvoda egyedül az, amit szeretnének zárva 

tartani, mert a nyári hőségben a konténerek elég kellemetlenül föl tudnak melegedni. 

Megoldható a hűtésük, hiszen klíma van bennük, de gazdasági szempontból, meg a gyerekek 

egészsége szempontjából jobb lenne, ha a Legóvár Óvodát nem kéne bevonni a nyári feladat-

ellátásba, de szükség esetén természetesen kinyitják. 

Minden óvoda négy-négy hétig tart zárva, ezalatt szoktak elkészülni a felújítási munkák.  

A bizottság négy igen szavazattal, (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

egyhangúlag támogatta a Benedek Elek Óvoda nyári nyitva tartásának rendjéről szóló 

határozati javaslatot. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

8/2014. (I. 20.)OB sz. határozata  

A Benedek Elek Óvoda nyári nyitva tartásáról 

A bizottság megtárgyalta a Benedek Elek Óvoda nyári nyitvatartási rendjéről szóló 

előterjesztést. E szerint az egyes tagóvodák a Gólyafészek Bölcsődével egyeztetett módon az 

alábbiak szerint működnek a nyári időszakban:a Csicsergő Tagóvoda (Bajcsy-Zs. u.) és a 

Vadvirág Tagóvoda (Fő u.):2014. június 23-július 20. között, a Pitypang Tagóvoda (Szt. László 

u.) és a Meserét Tagóvoda ( Dévai u.):2014. július 21-augusztus 17. között zárva tart.  

Támogatta, hogy a konténerekből álló Legóvár Tagóvoda a hőségre való tekintettel nyáron 

zárva legyen. 

 

10. A Benedek Elek Óvoda Pedagógiai Programjának módosításáról 

Hingyiné Molnár Ildikó: Az oktatási bizottság kérésére a nevelőtestület megvizsgálta a 

nevelési programhoz kapcsolódó művészeti és sport foglalkozások rendjét. Biatorbágy 

jegyzőjének útmutatása alapján kidolgozták a jogszabályoknak megfelelő rendszert, és azt 

beemelték a nevelési programba, amit a nevelőtestület elfogadott. Az új rendszer nem ró 

többlet terhet a fenntartóra, költségnövekedéssel nem jár. 

Szakadáti László: A 48. oldalon található bekezdés elég világosan fogalmaz. E szerint 

nagyon egyszerűen és szépen oldották meg ezt a nehéz helyzetet, ami volt. 
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Fekete Péter: A bizottság előtt fekvő javaslat arról szól, hogy ezeknek a foglalkozásoknak a 

szervezését vegye át az óvoda, ne a szülők és a foglalkozást nyújtó legyen közvetlenül 

kapcsolatban, mint pl. egy iskola tornatermében lévő bármilyen edzés vagy sportfoglalkozás 

esetében, hanem az óvoda szerződjön ezekkel a szakemberekkel. Viszont fölmerül a kérdés, 

hogy ez esetben az óvoda a felelős azért, hogy itt mi történik, illetve mivel ez innentől egy 

óvodai foglalkozás, és félő, hogy itt olyan plusz előírásoknak kell majd megfelelni, aminek 

eddig nem. Azt javasolja, hogy szerepeljen olyan lehetőség is hogy az óvoda egész 

egyszerűen csak helyszínt is biztosíthasson ilyen foglalkozásoknak ahol nem vállalja ezt a 

szervező szerepet.  

Hingyiné Molnár Ildikó: Elnök úr javaslata alapító okirat módosítást igényel. 

Fekete Péter: Azt javasolja a bizottságnak, hogy a pedagógiai program módosítását fogadja 

el, ezzel bővítik a mozgásterét, és ezzel párhuzamosan kéri azt, hogy egész egyszerűen csak 

helyszínbiztosításról is lehessen szó. 

Szakadáti László: Akkor most arról volt szó, hogy gyakorlatilag egy vállalkozói 

tevékenységnek nyílna meg az óvoda, melyre az önkormányzat átadja az épületét. Semmi baj 

ezzel, csak ki kell dolgozni. 

Hingyiné Molnár Ildikó: A foglalkozások megválasztásánál mindenképpen szeretné kérni, 

hogy a ha ez további bővítésre így sor kerül, hogy a nevelőtestületnek legyen beleszólása, 

hogy nem bármilyen foglalkozás kerülhet be az óvodába. A másik érzékeny pont az, hogy 

ezeken a foglalkozásokon csak az adott óvodába  járó gyerekek vesznek részt, amik most 

szervezésre kerültek, illetve ami így a pedagógiai programon be lett hozva. Attól tart, hogy ha 

ez egy tágabban szabályozott dolog lenne így a bérbeadás szintjén, akkor ide külsős 

érdeklődők is többen jönnének, és onnantól kezdve sokkal több felügyeleti munka lenne, meg 

kellene szervezni, hogy ki marad ott még az óvodában pluszban, hogy ott az idegenek jövés-

menését esetleg koordinálja. Tehát egy csomó ilyen apróságot vet fel, amit - tényleg igaza 

van alpolgármester úrnak, hogy - nagyon át kell gondolni,. hogy mi az ami megéri. Mert így 

most gazdaságilag nagyjából nullszaldósra jön ki a befizetések és az óraadók megbízási 

szerződése alapján történő kifizetése, ott biztos lennének gazdasági előnyei a termek 

kiadásának, de érdemes  mérlegre tenni, hogy mi az ami jobban megéri és nyugodtabb 

működést biztosít az óvodának. 

Fekete Péter: Az volt az eredeti elképzelése, hogy mind a két lehetőség álljon nyitva. 

Koleszár Kázmér: Világos, hogy itt nem az a célja az önkormányzatnak, hogy plusz 

gazdasági hasznot szedjen az óvoda esetleg üresen álló termeiből, hanem hogyha az óvoda 

úgy ítéli meg, hogy valamilyen foglalkozást szeretne megszervezni, de azt nem tudja ezen a 

módon, ami most itt elfogadásra kerül, akkor arra legyen egy másik lehetősége  

Hingyiné Molnár Ildikó: Adminisztratív oldalról megközelítve ez egy egyszerűbb megoldás 

lenne. Valószínű, hogy az óraadók szempontjából is. És a megtartott foglalkozások, és a 

gyerek létszám nem tenné annyira kiszolgáltatottá a pénzügyi részét a dolognak, mert most 

attól függetlenül, hogy ha tizenöt főtől indul egy foglalkozás megszervezése, egy tizenöt 

gyermek kell, hogy legalább részt vegyen rajta, azt számolva hogy nullszaldós legyen az, amit 

kérnek az óvodától az óraadók. Ha ő maga kezeli ezt a pénzösszeget, tehát ő szedi be és az 

óvoda csak a bérleti díjat kéri az biztos, hogy befut az óvodához. 

Varga László: Felhívja a bizottság figyelmét, elvitathatatlan az előző működési rendszertől, 

hogy kb. hat-nyolcszázezer forint volt például amit 2013-ban óvodai felszerelésekre és 

programokra sikerült ezzel a módszerrel vagy rendszerrel visszaforgatni. Magyarán jövő 
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évben, ha csak színvonalában ugyanazt akarjuk az óvodában biztosítani, ami az idén volt, azt 

a hat-nyolcszázezer forintot, azt valahogy a rendszerbe be kell majd juttatni. És akkor fognak 

ugyanazok a programok és ugyanolyan értékű plusz fejlesztések megtörténni az óvodában, 

mint amik voltak tavaly, jó, tehát majd a költségvetés tervezésnél azért ezzel majd 

emlékezzen meg minden képviselő erre.  

Szakadáti László: Amit Varga László mond, az csak akkor áll fönt, hogy ha csökken a forrás. 

A forrás csak akkor csökken, hogy ha a szülők valami okból, aminek nincs egyelőre oka, nem 

támogatnák az alapítványt. Nem indirekt, hanem direkt módon. 

Fekete Péter: Javasolja,hogy a bizottság támogassa a pedagógia program módosítását, de 

kéri, hogy a bérbeadás útján történő külön foglalkozások szervezésének körülményeit 

vizsgálja meg a hivatal és készítsen a legközelebbi bizottsági ülésre, ezzel kapcsolatban 

előterjesztést.  

A bizottság négy igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál)  a 

határozati javaslatot elfogadta azzal  a kiegészítéssel, hogy a következő bizottsági ülésre 

készüljön előterjesztés a vállalkozási formában működő nevelési időn kívüli foglalkozások 

lehetőségére. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Oktatási Bizottságának  

9/2014. (I. 20.)OB sz. határozata  

A Benedek Elek Óvoda pedagógiai programjának módosításáról 

A bizottság megtárgyalta a Benedek Elek Óvoda pedagógiai programjának módosításáról 

szóló előterjesztést. Az óvoda nevelőtestülete által elfogadott módosítások mellett, 

kiegészítésképpen a bizottság javasolta a Benedek Elek Óvoda alapító okiratának és 

pedagógiai programjának további módosítását annak érdekében, hogy a jövőben az 

intézmény oktatási helyszínei bérbe adhatók legyenek a nevelési időn kívül szervezett egyéb 

foglalkozások céljaira. 

 

Ezzel nyílt napirendi pontjainknak végére érve, a bizottság nyílt ülését az elnök bezárta, 

megköszönte a munkát, s egy rövid szünet után zárt ülést rendelt el. 

 

Biatorbágy, 2014. január 28. 

 

 

 

 

 Koleszár Kázmér Fekete Péter  

 bizottsági tag bizottság elnöke 

  

 


